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PROTOKÓŁ NR LIII/53/2022 
 

z sesji Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 22 marca 2022 roku,  

która odbyła się w budynku przy ul. K. Miarki 15 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 

Obecnych 20 radnych. 

 
Porządek obrad 
1. Otwarcie sesji.     
2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LII/52/2022.  

4. Temat wiodący: omówienie bezpieczeństwa Mikołowa na podstawie sprawozdań: Biura 

Zarządzania Bezpieczeństwem Urzędu Miejskiego w Mikołowie, Policji, Straży Miejskiej, 

Państwowej Straży Pożarnej, Miejskiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych, Państwowego 

Ratownictwa Medycznego. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2022 rok, 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu (8.245,80), 

d) udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy finansowej (3.000,-), 

e) udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy finansowej (35.790,-), 

f) przyjęcia Programu Osłonowego gminy Mikołów „Korpus Wsparcia Seniora” na rok 2022, 

g) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024, 

h) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt  
na terenie gminy Mikołów w 2022 roku, 

i) ustalenia zasad budżetu obywatelskiego na rok 2023, 

j) zbycia nieruchomości na rzecz współużytkowników wieczystych, 

k) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w rejonie ulicy 

Wiosennej w Mikołowie, 

l) Statutu Miejskiego Ośródka Pomocy Społecznej w Mikołowie, 

m) Statutu Zakładu Gospodarki Lokalowej w Mikołowie, 

n) zmiany uchwały Nr II/13/2018 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 listopada 2018 r. w sprawie 

powołania stałej komisji Rady Miejskiej Mikołowa – Komisji nr 8 Rewizyjnej.   

  6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 

  7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 

  8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania, wnioski. 

10. Wolne głosy. 

 
Do pkt 1 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska: 
1) otworzyła sesję przywitała wszystkich uczestników posiedzenia, w tym zaproszonych gości: 

- komendanta Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie Dariusza Klimczaka, 

- komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Mikołowie Damiana 

Krawczyka, 

- prezes Zarządu Oddziału Miejskiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Mikołowie 

Mariusza Paździora, 

- komendanta Straży Miejskiej w Mikołowie Bogdana Łuczyka, 

- kierownika Biura Zarządzania Bezpieczeństwem Urzędu Miasta Mikołowa Tomasza Wierzbicę; 
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2) przypomniała, że w dniu dzisiejszym jest 27. dzień trwającego konfliktu zbrojonego pomiędzy 

Ukrainą a Rosją. Podziękowała wszystkim Polakom, w tym mieszkańcom Mikołowa za wsparcie 

i wszelką pomoc udzielaną uchodźcom, mieszkańcom Ukrainy.  

Oddała głos zamieszkałemu od kilku lat w Mikołowie obywatelowi Ukrainy Waleremu 
Konczakowskiemu, który opisał sytuację na Ukrainie na podstawie relacji rodziny, która pozostała 

w kraju, oceniając jednocześnie, że jest to wojna różnych systemów wartości, które Rosja chce 

narzucić całemu światu. Podziękował Polkom za wszelką pomoc udzieloną jego rodakom.  

 

Minutą ciszy uczczono ofiary wojny. 
  

Do pkt 2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska przedstawiła 

porządek obrad, do którego zaproponowała zmiany polegające na wniesieniu do porządku obrad: 

- projektu oświadczenia Rady Miejskiej Mikołowa w sprawie wsparcia i solidarności z Narodem 

Ukraińskim – w punkcie 5 porządku obrad, 

- projektu uchwały w sprawie wskazania członków Rady Miejskiej Mikołowa do reprezentowania 

Rady Miejskiej Mikołowa w Mikołowskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego. 

 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował: 

- wymienić druk projektu uchwały Statutu Zakładu Gospodarki Lokalowej w Mikołowie - m), 

- wnieść do porządku obrad projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych gminy niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zmianami.       

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie.  
 
Do pkt 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska przedstawiła 

protokół z sesji nr LII/52/2022. Poinformowała, iż do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani 

zmian. 

Protokół został przyjęty.  
 
Do pkt 4  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że wszystkie sprawozdania złożone w temacie bezpieczeństwa Mikołowa były szczegółowo 

omówione na posiedzeniu Komisji nr 1 ds. Samorządu. Poinformowała, iż wpłynęły sprawozdania: 

- z działalności Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie oraz informacja o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego na terenie powiatu mikołowskiego za okres 01.01.2021 do 31.12.2021 r.; 

- z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Mikołowie za 2021 r., 

- z działalności Zarządu Oddziału Miejskiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP 

w Mikołowie za 2020 r., 

 - z działalności Straży Miejskiej w Mikołowie za okres 01.01.2021 r. do 31.12.2021 r. 

Poprosiła kierownika Biura Zarządzania Bezpieczeństwem Urzędu Miasta Mikołowa 

o przedstawienie aktualnych działań Urzędu na rzecz bezpieczeństwa w mieście oraz pomocy 

skierowanej do uchodźców wojennych. 

 

Kierownik Biura Zarządzania Bezpieczeństwem Urzędu Miasta Mikołowa Tomasz Wierzbica 

omówił m.in. kwestie podjętych działań na rzecz udzielania pomocy humanitarnej uchodźcom 

z Ukrainy, w tym: 

- zorganizowania miejsc kwaterunkowych na terenie Mikołowa,  
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- współpracy z indywidualnymi osobami chętnymi do udzielenia zakwaterowania we własnych 

gospodarstwach domowych,  

- utworzenia bazy danych pomocy materialnej, jakiej chcą udzielać uchodźcom mieszkańcy 

Mikołowa,  

- współpracy z wolontariuszami, tłumaczami, Wojewodą Śląskim,  

- organizowania transportu uchodźców oraz innych działań podejmowanych w celu udzielania 

pomocy. 

Podziękował wszystkim mieszkańcom Mikołowa za ofiarną pomoc i współpracę. 
 

Radny Rady Miejskiej Mikołowa, sekretarz Starostwa Powiatowego w Mikołowie Łukasz 
Ryguła omówił kwestie planów dalszych działań na rzez uchodźców w tym: 

- współpracy i koordynacji działań z Wojewodą Śląskim, 

- zasad składania przez uchodźców wniosków o wsparcie, 

- organizowania i wysyłki wsparcia żywnościowego dla żołnierzy walczących na froncie, 

- przekazanego wsparcia od zaprzyjaźnionych powiatów z terenu Niemiec. 

  

Ponadto w temacie głos zabrali: 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska, 

- przewodnicząca Komisji RM nr 1 ds. Samorządu Aneta Esnekier, 

- radna Ewa Chmielorz. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska podziękowała za 

przygotowanie materiałów tematycznych oraz wszystkim jednostkom i mieszkańcom za włączenie 

się w pomoc ofiarom wojny.   

Sprawozdania zostały przyjęte bez uwag. 
 
Do pkt 5 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska odczytała treść 
projektu Oświadczenia Rady Miejskiej Mikołowa w sprawie wsparcia i solidarności z Narodem 

Ukraińskim. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu.       

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Oświadczenie podjęto jednogłośnie.   
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska ogłosiła 10 minut 

przerwy, po której wznowiła obrady. 

 
Do pkt 6 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska kolejno 
przedstawiła projekty uchwał w sprawie: 

 
a) zmian w budżecie na 2022 rok  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 2 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1; 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1; 

- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 1; 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  
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Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował naniesienie 

poprawek w treści uchwały polegających na przemianowaniu kolejno jednostek redakcyjnych 

tj. § 3, 4 i 5 na ust. 3, 4 i 5 w § 2 – kolejne paragrafy przenumerować odpowiednio. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawkami.        

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 3.  

Uchwała nr LIII/508/2022 została podjęta większością głosów.  
 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: 

za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 3.  

Uchwała nr LIII/509/2022 została podjęta większością głosów.  
 
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu (8.245,80) 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 2 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/510/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
d) udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy finansowej (3.000,-) 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/511/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
e) udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy finansowej (35.790,-) 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/512/2022 została podjęta jednogłośnie.   
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f) przyjęcia Programu Osłonowego gminy Mikołów „Korpus Wsparcia Seniora” na rok 2022 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych 

w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Komisja zaopiniowała projekt 

z poprawką w tytule polegającą na zmianie nazwy programu z „Korpus Wsparcia Seniora” na 

„Korpus Wsparcia Seniorów”. 

 

Radny Krzysztof Żur zaproponował, aby wyjaśnić jakiego konkretnego wsparcia dotyczy 

omawiany projekt. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Iwona Spychała-Długosz wyjaśniła, że program wsparcia zakłada 

pomoc seniorom polegającą na zapewnieniu im poprzez wolontariuszy pomocy w czynnościach 

dnia codziennego, bezpieczeństwa, wsparcia społeczno-psychicznego oraz pomocy w dostępie do 

opieki zdrowotnej a także na opiece na odległość poprzez zakup opasek SOS dla osób 

wytypowanych przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Poinformowała, że część środków na 

ten cel pochodzi z funduszy pozabudżetowych. 

 

Kierownik MOPS Aleksandra Stolarska uzupełniając poinformowała, iż wsparcie będzie 

realizowane m.in. w ramach konkursu dla organizacji pożytku publicznego. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.      
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/513/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
g) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych 

w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1.  

 
Radna Stanisława Hajduk-Bies zaproponowała, aby przyjmując program profilaktyki podczas 

posiedzenia Komisji ds. Społecznych szczegółowo omówić zawarte w nim zalecenia. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska zaproponowała, aby 

przewodnicząca Komisji ds. Społecznych omówiła temat podczas jednego z najbliższych 

posiedzeń. 
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.       

 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/514/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
h) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Mikołów w 2022 roku 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 5 ds. Ochrony Środowiska 

w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.       

 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/515/2022 została podjęta jednogłośnie.   
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i) ustalenia zasad budżetu obywatelskiego na rok 2023 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: 

za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 
Radny Krzysztof Żur zaproponował, aby przedstawić zmiany zasad budżetu obywatelskiego.   

 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż projekt uchwały jest dostosowany 

do wytycznych nadzoru prawnego oraz zasad znowelizowanej ustawy. Jedyna zasadnicza zmiana 

w uchwale dotyczy zapisów dot. kwoty przypadającej na jeden projekt, która może wynosić 
maksymalnie 500 000,- zł. Maksymalne środki na rzecz budżetu obywatelskiego będą określone 

w uchwale budżetowej gminy i będzie to kwota w wysokości 1.000.000,- zł.  

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.       

 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/516/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
j) zbycia nieruchomości na rzecz współużytkowników wieczystych 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta 

w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1.  

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.       

 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/517/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
k) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w rejonie ulicy 

Wiosennej w Mikołowie 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta 

w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 3, wraz z autopoprawką.  
 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował naniesienie 

poprawki polegającej na wykreśleniu z § 16 ust. 2 sformułowania „z poszerzeniem w rejonie 

skrzyżowania” – nowe brzmienie § 16 ust. 2: „Ustala się szerokość w liniach rozgraniczających 

terenu, o którym mowa w ust. 1, zgodnie z rysunkiem planu: dla 1KDD - 4 m, szerokość w granicy 

opracowania”. 

 

Radny Krzysztof Żur zadał pytanie, czy procedowany plan wychodzi poza ustaloną kolejkę 
i czego dotyczy zmiana tego planu?  
 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel przypomniał, iż projekt uchwały był omawiany 

dwukrotnie na posiedzeniu Komisji ds. Rozwoju Miasta. Sprawa dotyczy bardzo małego kwartału 

i wyjątkowej sytuacji pominięcia przedmiotowego kwartału w zapisach dotychczasowego planu 

zagospodarowania. W związku z tym, że właściciel przedmiotowej działki wystąpił z wnioskiem 

o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, i w związku z zaplanowanym tam przebiegiem drogi 

zbiorczej, sporządzenie niniejszego planu jest niezbędne do zabezpieczenia terenu pod wytyczoną 
drogę.  
 

Radny Krzysztof Żur przypomniał, że w sołectwie Borowa Wieś również jest wyjątkowa sytuacja, 

gdyż przedsiębiorca od 10 lat oczekuje zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, aby móc 
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przeprowadzić modernizację swojego przedsiębiorstwa. Zaapelował, aby w tej sytuacji również 
pochylić się nad tym problemem. 

 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel przypomniał, iż dla wszystkich obszarów w Mikołowie 

plan zagospodarowania przestrzennego jest uchwalony, w przeciwieństwie do omawianego obszaru 

ul. Wiosennej, gdzie sytuacja wymusiła przeprowadzenie procedury planistycznej.    

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.         
 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 4.  

Uchwała nr LIII/518/2022 została podjęta większością głosów.  
 
l) Statutu Miejskiego Ośródka Pomocy Społecznej w Mikołowie 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1; 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.       

 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/519/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
m) projekt uchwały zmieniający Uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Jednostki budżetowej 

Zakład  Gospodarki Lokalowej w Mikołowie (druk wymieniony, wniesiony na sesji) 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały w sprawie Statutu Zakładu Gospodarki Lokalowej w Mikołowie był omawiany 

na posiedzeniu Komisji nr 1 ds. Samorządu. Komisja nie zajęła stanowiska ze względu na 

zapowiedź wymiany druku. 

 

Zastępca Burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż w związku z wieloma wątpliwościami 

i uwagami co do pierwszej wersji projektu, postanowiono o zmianie w obrębie § 4 Statutu, w części 

dotyczącej zadań bieżących w szczególności w ust. 2 dot. prac w zakresie bieżącej konserwacji 

i drobnych remontów nieruchomości gminnych. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.       

 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Uchwała nr LIII/520/2022 została podjęta jednogłośnie.   
 
n) zmiany uchwały Nr II/13/2018 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 27 listopada 2018 r. 

w sprawie powołania stałej komisji Rady Miejskiej Mikołowa – Komisji nr 8 Rewizyjnej 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został przygotowany ze względu na złożone przez radną Ewelinę Kuklę pismo 

informujące o rezygnacji z członkostwa w Komisji nr 8 Rewizyjnej oraz ze względu na zmiany 

personalne w Klubie Radnych OKS. Przypomniała regulacje Statutu dotyczące Komisji Rewizyjnej. 

Poinformowała, że przedstawiła propozycję zmiany przedmiotowej uchwały szefom wszystkich 

klubów radnych z zachowaniem dotychczasowych zasad powołania Komisji Rewizyjnej. 

Zaproponowała, aby w związku z rezygnacją członka Klubu Radnych Razem dla Mikołowa 

w pierwszej kolejności zgłosić kandydaturę członka tego Klubu – w dalszej kolejności pozostałe 

propozycje.    

 

Przewodniczący Klubu Radnych Razem dla Mikołowa Remigiusz Kuś zaproponował 

kandydatury radnych Katarzyny Głośnej oraz Jana Przewoźnika, którzy wyrazili zgodę. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Obywatelski Komitet Samorządowy Jarosław Sworzeń  
zaproponował kandydatury radnych Krzysztofa Jakubca oraz Ewy Chmielorz, którzy wyrazili 

zgodę. 
 
Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Stanisława Hajduk-Bies stwierdziła, 

że w związku z rezygnacją radnej Eweliny Kukli wystarczyło tylko zmienić przedstawiciela tego 

Klubu Radnych i nie potrzeba powoływać ponownie obecnych członków tej komisji. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że w związku z rezygnacją radnej Eweliny Kukli jest potrzeba powołania jednocześnie 

wiceprzewodniczącego tej komisji. 

 
Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Stanisława Hajduk-Bies 
zaproponowała swoją kandydaturę oraz kandydaturę radnego Adama Zawiszowskiego, który 

wyraził zgodę. 
 

Radny Krzysztof Żur zgłosił swoją kandydaturę, jako niezrzeszony radny. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska zaproponowała 

zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej. 

 
Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Stanisława Hajduk-Bies poddała 

w wątpliwość propozycję zmiany przewodniczącego tejże komisji. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

iż w związku z procedurą zmiany § 3 przedmiotowej uchwały zachodzi konieczność ponownego 

wskazania przewodniczącego i wiceprzewodniczącego tejże komisji. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Stanisława Hajduk-Bies stwierdziła, 

że zgodnie ze Statutem procedura, o której mówi przewodnicząca Rady nie jest konieczna, gdyż 
sprawa dotyczy tylko zmiany składu ze względu na rezygnację jednego członka. Jednakże 

ze względu na niezmienne stanowisko przewodniczącej Rady zaproponowała kandydaturę 
radnego Krzysztofa Żura na przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej, który wyraził zgodę. 
 
Radny Krzysztof Żur, w związku z propozycją przewodniczącej Rady dot. zgłaszania kandydatur 

na przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej, zadał pytanie radcy prawnemu, na podstawie 

którego paragrafu Statutu lub innych przepisów prawa powołuje się nowego przewodniczącego 

tejże komisji bez zachowania procedury odwołania obecnego z pełnionej funkcji? Wystąpił 
z wnioskiem formalnym o sporządzenie na piśmie przez radcę prawnego odpowiedzi na to 

zapytanie.  

 

Radca prawny Anna Matan-Nowicka udzieliła odpowiedzi, że zgodnie ze Statutem radni mogą 
zmienić uchwałę, w tym przypadku zaproponowano zamianę w zakresie § 3 w całości, co oznacza, 

że można zmienić ten paragraf zarówno w zakresie członkostwa jak i funkcji przewodniczącego 

i wiceprzewodniczącego tej komisji na podstawie § 48 ust 1 i ust. 2 Statutu. 

 

W dalszej części dyskusji na temat procedury zmiany przewodniczącego komisji głos zabrali: 

- radny Krzysztof Żur, 

- radca prawny Anna Matan-Nowicka, 

- radna Stanisława Hajduk-Bies, 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska. 
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Następnie przystąpiono do dalszego zgłaszania kandydatów na przewodniczącego 

i wiceprzewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej.  

 

Wcześniej kandydaturę na przewodniczącego komisji radnego Krzysztofa Żura zgłosiła 

przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Stanisława Hajduk-Bies 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Obywatelski Komitet Samorządowy Jarosław Sworzeń  
zaproponował na przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej kandydaturę radnego Krzysztofa 

Jakubca, który wyraził zgodę.    
 

Przewodniczący Klubu Radnych Razem dla Mikołowa Remigiusz Kuś zaproponował na 

wiceprzewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej kandydaturę radnej Katarzyny Głośnej, która 

wyraziła zgodę.  
 

Nastąpiło głosowanie nad wyborem kandydatury na przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej.  

 

Za przyjęciem kandydatury radnego Krzysztofa Żura głosowało 5 radnych.  

 

Za przyjęciem kandydatury radnego Krzysztofa Jakubca głosowało 15 radnych. 

W wyniku głosowania na przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej został wskazany radny 
Krzysztof Jakubiec. 
   

Nastąpiło głosowanie nad wyborem kandydatury Katarzyny Głośnej na wiceprzewodniczącą 
Komisji nr 8 Rewizyjnej.  

 

Za przyjęciem kandydatury radnej Katarzyny Głośnej głosowało 15 radnych.  

W wyniku głosowania na wiceprzewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej została wskazana 
radna Katarzyna Głośna.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska odczytała treść § 3 

procedowanej uchwały w brzmieniu: 

„- Krzysztof Jakubiec przewodniczący, 

- Katarzyna Głośna wiceprzewodnicząca, 

- Jan Przewoźnik, 

- Ewa Chmielorz, 

- Adam Zawiszowski,  

- Stanisława Hajduk-Bies, 

- Krzysztof Żur.”  

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.          

 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 1, wstrzymujących 4.  

Uchwała nr LIII/521/2022 została podjęta większością głosów.  
 
o) wskazania członków Rady Miejskiej Mikołowa do reprezentowania Rady Miejskiej 
Mikołowa w Mikołowskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska przedstawiła 

wniosek Burmistrza o wskazanie dwóch przedstawicieli Rady do składu Rady Działalności Pożytku 

Publicznego. Zaproponowała zgłaszanie kandydatur.  
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Radny Krzysztof Żur w związku z tym, iż przy poprzednio procedowanej uchwale nie udzielono 

mu głosu, nawiązując do kwestii zmiany przewodniczącego Komisji nr 8 Rewizyjnej podziękował 

członkom komisji za współpracę. Ponadto m.in. wyraził swoje oburzenie na oczernianie i publiczne 

ocenianie radnych i jego pracy przez przewodniczącą Rady. Skomentował też sposób prowadzenia 

obrad oraz pełnienia funkcji przez przewodniczącą Rady oraz sposób działania klubu radnych OKS.   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska odnosząc się do 

wypowiedzi radnego Krzysztofa Żura m.in. stwierdziła, że zawsze stara się być obiektywna i nie 

kierować się swoimi prywatnymi opiniami i poglądami. Podziękowała radnemu Krzysztofowi 

Żurowi za dotychczasowe przewodnictwo Komisji nr 8.          

 

Stanisława Hajduk-Bies wyraziła swoje niezadowolenie z zaistniałej sytuacji zmiany 

dotychczasowego składu Komisji nr 8 Rewizyjnej. Stwierdziła, iż przewodnicząca Rady 

w rozmowie telefonicznej zapewniła ją, że projekt dotyczy tylko wymiany jednego członka komisji 

w ramach klubu radnych p. Kukli. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska stwierdziła, 

iż informowała, że projekt dotyczy zmiany całego § 3 uchwały – składu.  

 

Powrócono do procedowania projektu uchwały w sprawie wskazania członków Rady 
Miejskiej Mikołowa do reprezentowania Rady Miejskiej Mikołowa w Mikołowskiej Radzie 
Działalności Pożytku Publicznego.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Remigiusz Kuś zgłosił kandydaturę radnej Eweliny Kukli, która 

wyraziła zgodę. 
 

Radny Jarosław Sworzeń zgłosił kandydaturę radnej Ewy Chmielorz, która wyraziła zgodę. 
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.          

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 5.  

Uchwała nr LIII/522/2022 została podjęta większością głosów.  
 
p) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

gminy niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: 

za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1.  

Uchwała nr LIII/523/2022 została podjęta większością głosów.  
 
Do pkt 7 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że:  

- wpłynęło przyjęte Zarządzeniem Burmistrza sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Mikołowa 

za 2021 rok, które zostało skierowane do komisji od nr 1 do 8;  

- 21 marca odbyło się sprawozdawcze Zebranie Wiejskie sołectwa Mokre; 

- kolejne zebrania wiejskie: w Śmiłowicach 24 marca o godz. 18:00 w Sali OSP, w Borowej Wsi 

28 marca o godz. 18:30 w sołtysówce, w Paniowach 29 marca o godz. 18:00 w Sali OSP, 

w Bujakowie 30 marca o godz. 18:00 w sołtysówce. Przypomniała, iż zgodnie ze statutami sołectw,  

sołtysi oraz rady sołeckie przedkładają Zebraniu Wiejskiemu sprawozdania z rocznej działalności 

w terminie do dnia 30 marca a protokoły z Zebrań Wiejskich sołtysi przekazują Przewodniczącemu 
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Rady Miejskiej oraz Burmistrzowi w ciągu 14 dni od daty odbycia zebrania. Natomiast zgodnie ze 

statutem dzielnicy Kamionka w terminie do 30 marca Przewodniczący Zarządu przedkłada Radzie 

Miejskiej i Burmistrzowi sprawozdanie z działalności Dzielnicy za poprzedni rok kalendarzowy;   

- przypomniała radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w terminie do 30.04.br;  

- wpłynęło pismo Ministerstwa Infrastruktury w sprawie uchwały RM nr LI/499/2022 w sprawie 

sprzeciwu wobec przebiegu trasy linii kolejowych na terenie Mikołowa; 

- wpłynęła informacja o podęciu przez Radę Gminy Psary apelu w sprawie udziału gmin 

w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im zadań oraz apelu o rozważenie 

zasadności zmian w prawie oświatowym. 

 

Do pkt 8 

Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało przekazane, 

- wszystkie ważniejsze wydarzenia okresu międzysesyjnego znajdują się w comiesięcznym 

Informatorze Urzędu Miasta zmieszczonym w Biuletynie Informacji Publicznej, 

- ostatnie działania gminy skupiły się przede wszystkim na sprawach związanych z przyjazdami 

uchodźców wojennych z Ukrainy, 

- w sprawie przebiegu linii szybkich kolei CPK odbyło się spotkanie w Senacie RP z udziałem 

włodarzy okolicznych gmin, gdzie Mikołów reprezentowali radna i sołtys z Mokrego oraz 

spotkanie u Wojewody z udziałem ministra Horały, gdzie omawiane były różne propozycje 

przebiegu tras tych linii kolejowych. 

 

Do pkt 9 

 
Interpelacji nie było. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Rupik, w imieniu mieszkańców ul. Skośnej 

i Poprzecznej, poinformował, iż zlokalizowany w tym rejonie parking dla samochodów 

ciężarowych bardzo utrudnia życie mieszkańcom, w szczególności w godzinach nocnych. Zadał 

pytanie, czy prowadzony tam rodzaj działalności gospodarczej jest zgodny z zapisami planu 

zagospodarowania przestrzennego? Poprosił o informację w tej sprawie na piśmie.  

 
Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że prowadzona tam dzielność jest niezgodna 

z planem zagospodarowania przestrzennego i wszczęto w tej sprawie postepowanie z urzędu. 

Poinformował, iż przekaże w tej sprawie informację na piśmie. 

 

Radna Katarzyna Głośna, w imieniu mieszkańców ul. Stara Droga, zadała pytanie o zgodę gminy 

na budowę masztu telefonii komórkowej wraz z przyłączami w tym rejonie? 

 
Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że sprawa wydania pozwolenia na budowę jest 

w kompetencji Starostwa Powiatowego i w przypadku takiego pozwolenia gmina nie może nie 

wydać zgody na budowę przyłączy.   
 
Do pkt 10 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, 

że wpłynęły odpowiedzi na: 

- interpelację radnej Ewy Chmielorz  w sprawie wspólnego stanowiska gmin powiatu 

mikołowskiego do  proponowanego przebiegu tras dużych prędkości w ramach CPK oraz 

w sprawie przeglądu hydrantów na terenie gminy Mikołów, 

- interpelację radnej Eweliny Kukli w sprawie naprawy nawierzchni drogi gruntowej ulic 

Podgórna i Na Stoku, 

- interpelację radnej Anety Esnekier w sprawie modernizacji infrastruktury oświetleniowej 

w Mikołowie ze szczególnym uwzględnieniem os. Kochanowskiego, 

- wniosek radnej Ewy Chmielorz  w sprawie oczyszczenia terenu dawnego Kółka Rolniczego, 
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- zapytanie radnej Grażyny Ostafin w sprawie kosztów utrzymania placówki Przedszkola nr 8 

oraz przewidywanych kosztów utrzymania tego przedszkola w nowej placówce. 

 

Do pkt 11 

 
Radny Krzysztof Żur wystąpił z wnioskiem formalnym: 

1) aby wszystkie projekty uchwał były procedowane przez przynajmniej trzy komisje, uzasadniając 

tym, że radni nie mogą uczestniczyć w posiedzeniach wszystkich komisji i tym samym nie mają 
możliwości zapoznania się z wszystkimi projektami uchwał. Jako przykład podał sprzedaż działki 

graniczącej z boiskiem LKS Strażak Paniowy, którą ten klub dzierżawił i miał plany na dalsze jej 

użytkowanie. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży tej działki nie był opiniowany przez Komisję 
ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji zainteresowane osoby nie wiedziały o planach sprzedaży 

tej działki, w tym również prezes tego klubu. 

2) aby Komisja nr 8 Rewizyjna rozpatrzyła okoliczności sprzedaży ww. działki. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska odnośnie 

pierwszego wniosku radnego Krzysztofa Żura poinformowała, że to od radnych zależy 

przygotowanie się do rozpatrywanych spraw a projekty uchwał zgodnie ze statutem kierowane są 
do komisji merytorycznych. Ponadto porządek obrad wraz z wszystkimi projektami przesyłane są 
do wszystkich radnych. Ponadto każdy radny może uczestniczyć w posiedzeniach komisji, których 

nie jest członkiem i uczestniczyć w rozpatrywaniu różanych spraw.   

 

W powyższym temacie głos zabrali: 

- wiceprzewodniczący RM Remigiusz Kuś,  
- radny Łukasz Ryguła,   

- radny Krzysztof Żur, 
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska, 
- burmistrz Stanisław Piechula, 

- zastępca Burmistrza Mateusz Handel,  
- radna Stanisława Hajduk-Bies, 

- radny Krzysztof Żur. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska ogłosiła 10 minut 

przerwy, po której wznowiła obrady. 

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. wniosku nr 1 radnego Krzysztofa Żura. 

 
Za przyjęciem głosowało 5 radnych, przeciw 12, wstrzymujących 2.  

Wniosek nie został przyjęty.   
 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem wniosku nr 2 radnego Krzysztofa Żura. 

 
Za przyjęciem głosowało 6 radnych, przeciw 7, wstrzymujących 6.  

Wniosek nie został przyjęty.   
 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż w związku z tym, że wniosek o zbadanie 

sprawy sprzedaży działki przez Komisję Rewizyjną nie został przyjęty, wspólnie z Burmistrzem 

wniesie temat pod obrady tejże komisji żeby nie było wątpliwości i niejasności co do tej sprawy. 

 

Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik również nawiązując do wyników głosowania wniosku 

i przedmówcy poddał radnym pod rozwagę, że wniosek każdego radnego o zbadanie przez Komisję 
Rewizyjną jakiejś sprawy powinien być przyjęty, co powinno być i było dobrym zwyczajem 

poprzednich kadencji Rady Miejskiej. 
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Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, iż on również jest takiego zdania jak przedmówcy, 

oraz że przyświeca mu stanowisko prezesa Jarosława Kaczyńskiego, że jak coś jest niejasne to 

należy powołać komisję do zbadania tego. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk–Słomska podsumowując 

wcześniejsze dyskusje, zarzuty personalne i związane z tym emocje poinformowała, że zawsze stara 

się być obiektywna i stawia na merytoryczne dyskusje i wzajemny szacunek a nie na kłótnie 

i słowną agresję, i że będzie nadal dążyć do tego, aby utrzymać taki standard prac Rady. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów dyskusji i wyczerpanie porządku obrad, przewodnicząca Rady 

Miejskiej podziękowała za udział w obradach i ogłosiła zamknięcie sesji ok. godz. 1820. 

Na tym protokół zakończono.  

 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 

dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej – 

link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 

 

 
Obsługa sesji: Przewodnicząca  
 Rady Miejskiej 
(Grażyna Kozicka)  

     Katarzyna Syryjczyk-Słomska  

(Katarzyna Pustułka)  

 

(Monika Graca-Kierzkowska)    

 

 


